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 امريكا در پوشش ترور بيولوژيك
چهره جنگجويانه خود را پنهان مي كند   

مش�اور نماين�ده ولي فقي�ه در س�پاه دليل 
اس�تفاده امريكايي ه�ا و اس�رائيلي ها از 
حرب�ه »ت�رور بيولوژي�ك« را ش�رح داد. 
س��ردار يدالله جواني مش��اور نماينده ولي فقيه 
در س��پاه در گفت وگو با مي��زان با بي��ان اينكه 
امريكايي ها با توس��عه قدرت به دنبال رهبري بر 
جهان هس��تند و در اين راه به صهيونيست ها به 

عنوان يك پايگاه اصلي و عمده خود در منطقه راهبري غرب آس��يا مي نگرند، 
عنوان كرد: طبيعتاً بر سر راه زياده خواهي و سلطه مستكبران بر جهان مخالفاني 
از دولت ها، ش��خصيت ها و جريان هاي گوناگون وجود دارند. امريكايي ها براي 
برداش��تن اين موانع به هر اقدامي دس��ت مي زنن��د و نبايد از انج��ام اقدامات 

غيرانساني توسط آنها متعجب شويم. 
وي يادآور شد: امريكايي ها براي آنكه بتوانند به كشورهايي در منطقه راهبردي 
غرب آسيا حمله كنند، حتي حاضر ش��دند انفجار برج هاي دوقلو در نيويورك 
را طرح ريزي كنند و آن را به مس��لمانان نس��بت دهند و به عراق و افغانستان 
لشكركش��ي كنند، گرچه از عوامل القاعده و برخي از كشورهاي عربي در اين 
حمله استفاده شد ولي اسنادي كه امروز منتشر مي شود نشان مي دهد طراحان 
اين نقشه تا چه اندازه به لحاظ انساني سقوط كرده بودند كه حاضر شدند جمعي 
از شهروندان خود امريكا هم در اين ماجرا كشته شوند و رعب و وحشت در ميان 

مردم آن كشور به وجود  آيد. 
وي افزود: وقتي كه سياس��ت بازاني در جهان براي دس��تيابي به اهدافشان از 
چنين رويكردها و اقداماتي بهره مي گيرند بديهي است براي برداشتن مخالفان 
خود دست به اقداماتي غيرانساني از جمله ترورهاي بيولوژيك مي زنند. مشاور 
نماينده ولي فقيه در سپاه ادامه داد: امريكايي ها و صهيونيست ها تصور مي كنند 
با پوشش��ي كه در قالب ترور بيولوژيك صورت مي گي��رد، چهره جنگجويانه و 
خش��ن آنها از انظار پنهان مي ماند و آنها مي توانند با يك چهره بشردوس��تانه 
اهداف خودشان را به پيش ببرند، آنها غافل از اين هستند كه سرانجام دستشان 
رو مي شود و بايد پاسخگوي خون هاي به ناحق ريخته شده باشند. سردار جواني 
با اشاره به گسترش ترورهاي بيولوژيك توس��ط امريكايي ها و صهيونيست ها 
گفت: اين مسئله باعث آشكار شدن بيش از پيش چهره ضدانساني آنها نزد افكار 
عمومي مردم در اقصي نقاط جهان خواهد شد. وي در ادامه صحبت هاي خود 
با بيان اينكه جمهوري اس��امي ايران هيچ گاه در پيشبرد اهداف خود به ترور 
متوسل نخواهد ش��د، تأكيد كرد: جمهوري اسامي يك حركت مردم خواهانه 

است و راه و روش آن با راه و روش نظام هاي سلطه گر متفاوت است.   
------------------------------------------------------

سپاه در شبكه هاي اجتماعي كانال رسمي ندارد
انتس�اب  رواب�ط عموم�ي كل س�پاه پاس�داران در اطلاعي�ه اي 
هرگون�ه كان�ال ب�ه س�پاه در ش�بكه هاي اجتماع�ي را جعلي دانس�ت. 
به گزارش سپاه نيوز، در پي انتشار برخي اخبار مبني بر فعاليت كانال هايي در 
شبكه هاي اجتماعي با نام سپاه، روابط عمومي كل سپاه پاسداران انقاب اسامي 
در اطاعيه اي انتساب هرگونه كانال به سپاه را جعلي دانسته و تأكيد كرد: سپاه 
در شبكه هاي اجتماعي كانال رس��مي ندارد. همچنين در اين اطاعيه تصريح 
شده است: اخبار و گزارش هاي رسمي مربوط به مأموريت ها، عملكرد و مواضع 
 www. Sepahnews. com سپاه صرفاً از طريق سايت سپاه نيوز به نشاني

منتشر و در اختيار افكار عمومي و عاقه مندان قرار مي گيرد.
------------------------------------------------------
نامه انتقادي و اعتراضي جامعه مدرسين به روحاني

جامع�ه مدرس�ين ح�وزه علمي�ه قم ط�ي نام�ه اي ب�ه حجت الاس�لام 
حس�ن روحان�ي خواس�تار اص�لاح برخ�ي رويكرده�اي دول�ت ش�د. 
به گزارش تس��نيم، جامعه مدرس��ين حوزه علمي��ه قم طي نام��ه اي انتقادي به 
حجت الاس��ام حس��ن روحاني از برخي رويكردهاي فرهنگي دولت و همچنين 
اظهارات و عملكرد حاشيه ساز بعضي مقامات ارشد دولتي انتقاد كرد. اعضاي جامعه 
مدرسين در اين نامه خواستار اصاح رفتار رئيس جمهور و دولت شده و تأكيد كردند 
كه هرگونه حمايت از دولت منوط به رفتار و عملكرد در چارچوب ارزش هاي اسامي 
است. يك عضو ارشد جامعه مدرسين با تأييد اين خبر به خبرنگار تسنيم گفت كه 

اين نامه اعتراضي در اختيار شخص رئيس جمهور قرار گرفته است.

سخنگوي قوه قضائيه در نشست خبري ضمن 
تشريح برنامه هاي هفته قوه قضائيه، به سؤالات 
خبرنگاران در موضوعات مختلف پاسخ گفت. 

   برنامه هاي هفته قوه قضائيه
به گزارش ميزان، حجت الاس��ام والمس��لمين 
غامحس��ين محس��ني اژه اي صبح يك ش��نبه 
در نشس��ت خبري هفته ق��وه قضائي��ه ضمن 
گراميداشت ياد و نام شهداي قوه قضائيه )آيت الله 
شهيد بهشتي، آيت الله ش��هيد قدوسي و شهيد 
لاجوردي( گفت: هفته قوه قضائيه فرصتي براي 
دستگاه قضا و مردم است تا مرور و بررسي اي بر 
سياس��ت ها، برنامه ها و عملكرد سال گذشته و 
همچنين نگاهي به اولويت هاي س��ال جاري و 

پيش رو نيز داشته باشيم. 
وي با اش��اره به اهميت همايش هفته قوه قضائيه 
گفت: قوه قضائيه در اين همايش به صورت مستقيم 
و غيرمستقيم براي همه مردم يك گزارش تفصيلي 
ارائه مي دهد كه اين گزارش توسط وزير دادگستري 

عرضه مي شود. 
وي ديدار با رهبري و حض��ور در مرقد امام راحل و 
ديدار با خانواده شهدا و جانبازان دستگاه قضايي را 

از ديگر برنامه هاي هفته قوه قضائيه عنوان كرد. 
   ورود دستگاه قضايي به موضوع آلودگي 

هوا و تخريب محيط زيست
حجت الاسام والمسلمين اژه اي تصريح كرد: قوه 
قضائيه در سال 95 تمركز روي بند سوم اصل 156 
قانون اساسي ناظر بر احياي حقوق عامه، گسترش 

عدل و آزادي هاي مشروع را توسعه خواهد داد. 
وي اظهار كرد: در سال 94 س��ازمان بازرسي كل 
كش��ور در راس��تاي احياي حقوق عامه گزارشي 
اجمالي را در رابطه با آلودگي هوا و كاس��تي هاي 
برخ��ي س��ازمان ها و دس��تگاه ها در اي��ن زمينه، 
ب��ه رئيس جمه��ور و مع��اون اول وي ارائ��ه كرد. 
مدعي العموم منتظر نمي ماند كه پيرامون آلودگي 
و تخريب محيط زيس��ت از مراجع رسمي شكايت 
واصل شود و در اين زمينه در راستاي احياي حقوق 

عامه ورود پيدا مي كند. 
سخنگوي قوه قضائيه افزود: سامت مردم اهميت 
بسياري دارد و فرد يا افرادي حق ندارند براي منافع 
مادي و ش��خصي خود مواد غذايي آلوده و فاس��د 
توزيع كنند، لذا در اين رابطه در س��ال گذش��ته و 
س��ال جاري افراد و واحدهايي كه در زمينه توزيع 
مواد غذايي فاس��د مقص��ر بودند م��ورد تحقيق و 
بررسي قضايي قرار گرفتند و اين امور جزو حقوق 
شهروندي اس��ت و چه حقي بالاتر از حق حيات و 

سامت شهروندان. 
معاون اول دستگاه قضا بيان كرد: در چند روز اخير 
يك مركز توليد شير در كرمان كه كارهاي گوناگون 
ديگري انجام مي داد و همچنين در محل آن مواد 
غيرقابل مصرف وجود داشت، پلمب شد و چند نفر 
از عوامل آنجا مورد تحقيق و بازجويي قرار گرفتند 
و امروز هم قرار بود مس��ئول آنجا م��ورد بازجويي 

قرار گيرد. 

   از شماتت دروغگويان مدافع حقوق بشر 
هراس نداريم

وي با بيان اينكه ما مجاز نيستيم دست روي دست 
بگذاريم تا فحشا، منكر و ابتذال در جامعه رواج پيدا 
كند، يادآور شد: از جمله اولويت هاي دستگاه قضا 
در س��ال گذشته و س��ال جاري حساسيت نسبت 
به اموري اس��ت كه س��امت جامعه را خدشه دار 
مي سازد، اگر چنانچه ساير دستگاه ها با هماهنگي 
قوه قضائيه در اين زمينه به وظايف خود عمل كنند 
ما شاهد نتايج مطلوب تري خواهيم بود اما اگر آنها 
در اين زمينه ورود پيدا نكنند مدعي العموم موظف 
است از اموري كه اشاعه فحشا مي كند جلوگيري 
به عمل آورده و م��ا در اجراي اين امر از ش��ماتت 

دروغگويان مدافع حقوق بشر هراس نداريم. 
   مسئله نازنين زاغري امنيتي است

وي در پاسخ به سؤالي در رابطه با دستگيري نازنين 
زاغري در كرمان گفت: مسئله فردي كه نام برديد 
امنيتي است و چون در كرمان بوده آنجا دستگير 
شده و پرونده به تهران منتقل و در تهران رسيدگي 
مي ش��ود. اين پرونده اكنون در مرحله تحقيقات 

مقدماتي است. 
   حكم جهرمي قطعي و بي ارتباط 

با مسائل مالي است
سخنگوي قوه قضائيه در پاسخ به سؤالي در رابطه 
با حكم جهرمي مديرعامل س��ابق بانك صادرات 
تصريح كرد: جهرمي به حكم صادره اعتراض نكرده 
و حكم وي قطعي شده و خاف قانون نيست، حكم 

صادره در رابطه با اتهام فساد مالي نبوده است. 
  مي گويند اعتب�ار وام ازدواج ندارند اما به 

چند مسئول 1/5 ميليارد وام كم بهره دادند
غامحسين محسني اژه اي در ادامه نشست خبري 
خود افزود: طي روزهاي گذشته موردي را ديدم كه 
برخي سايت ها نوشته بودند اعضاي يك صندوقي 
كه س��ه نفر از آنه��ا بازنشس��ته بودن��د و حقوق 
بازنشس��تگي از جاي ديگر درياف��ت مي كردند، 
بيش از 30 ميليون توم��ان حقوق ماهانه دريافت 
مي كردند و در بين اينها كس��ي بود كه حقوق 57 

ميليون توماني گرفته بود. 
وي ادامه داد: همچنين ع��اوه بر آن براي هر كدام 
از اين افراد 300 ميليون تومان وام با نرخ 4 درصد 
سود اختصاص يافته بود. اين در حالي است كه امروز 
بانك ها براي پرداخت وام ازدواج كه تصويب شده به 
ش��دت اصرار دارند كه نقدينگي وجود ندارد اما در 
اين قضيه به پنج نفر هر كدام 300 ميليون تومان كه 

جمعا 1/5 ميليارد تومان مي شود وام داده اند. 
محس��ني اژه اي اف��زود: اگر اي��ن 1/5 ميلي��ارد را 
مي خواس��تند وام ازدواج بدهند ش��امل 150 نفر 

مي شد، آيا اين خاف عدل نيست؟ 
وي ادامه داد: دولت بايد در اين گونه مسائل ورود 
كند و اگر نياز به اصاح قانون و مقررات وجود دارد، 
انجام ش��ود و اين قضايا قطعاً نبايد در آينده ادامه 
يابد و كس��اني كه وجوهي را خاف عدل برده اند 

بايد بازگردانند. 
معاون اول ق��وه قضائي��ه توضي��ح داد: حتي اگر 

روزنه اي در قانون وجود داش��ته باشد، من نوعي 
چرا باي��د اين وجوه را ب��ردارم؟ بنابر اي��ن يكي از 
اولويت هاي دستگاه قضايي در سال 95 كه در سال 
گذش��ته نيز پيگيري ش��د احياي حقوق عامه در 

موضوعات مختلف است. 
سخنگوي قوه قضائيه تصريح كرد: گزارش مقدماتي 
سازمان بازرسي كل كش��ور در رابطه با فيش هاي 
حقوقي غيرمتعارف ظرف اين هفته يا هفته آينده 

ارائه مي شود. 
وي ادامه داد: هزين��ه 300 ميليوني اعطاي وام به 
پنج نفر از اعضاي يك صندوق، معادل اعطاي وام 
ازدواج 10 ميليوني به 150 نفر اس��ت، اين خاف 
عدل و عدالت اجتماعي است. در اين زمينه قدم اول 

را بايد دولت بردارد و اگر نياز به اصاح قانون است 
اين امر صورت گيرد. 

   معاون پيشگيري از وقوع جرم 
فقط كم مانده گريه كند!

سخنگوي قوه قضائيه در ادامه به موضوع پيشگيري 
از وقوع جرم اشاره كرد و افزود: مسئله پيشگيري از 
وقوع جرم كه در سال 95 نيز از اولويت هاي دستگاه 
قضاس��ت نياز به كمك دولت و مجلس دارد. همه 
مي دانيم هزينه پيش��گيري كمتر از مقابله اس��ت 
اما مسئله پيشگيري امري نيست كه تنها يك قوه 

بتواند به نحو احسن انجام دهد. 
محس��ني اژه اي ادامه داد: معاونت پيش��گيري از 
وقوع جرم دستگاه قضا براي سال 95 در حوزه هاي 
مختلف اعم از پولي، بانكي، مؤسس��ات غيرمجاز، 
ثبت شركت ها و مسائل مختلف ديگر برنامه هايي را 
تدوين كرده و مصمم است اجرا كند اما در جلسه اي 
كه چن��د روز پيش ب��راي اختص��اص و تخصيص 
بودجه از رديف قوه قضائيه به اين معاونت داشتيم 
واقعاً احساس كردم آقاي الفت )معاون پيشگيري 
از وقوع جرم( به خاطر كمبود بودجه فقط كم مانده 

است گريه كند. 
   قانون رسيدگي علني به پرونده ها

بايد اصلاح شود
وي در ادامه به مطرح ش��دن برخي مسائل مبني 
بر برخورد سياسي و جناحي دستگاه قضا با برخي 
پرونده ها اشاره كرد و گفت: دستگاه قضايي واقعاً به 
پرونده ها سياسي نگاه نمي كند اما قطعاً پرونده هايي 
وجود دارد كه طرفين آنها از اين پرونده ها استفاده 
سياسي مي كنند، به عنوان مثال اگر يك فرد از يك 
جناح يا جريان سياس��ي تحت تعقيب قرار گيرد 
بافاصله جناح مقابل اس��تفاده مي كند، بنابراين 
دستگاه قضايي نگاه سياسي به پرونده ها ندارد اما 
از برخي پرونده ها استفاده سياسي مي كنند كه اين 
مسئله دست ما هم نيست و تا جايي كه امكان دارد 

سعي مي كنيم اين اتفاق نيفتد. 
محسني اژه اي ادامه داد: معتقدم قانون رسيدگي 
علني بايد اصاح ش��ود و تا زماني كه اصاح نشود 
ما نمي توانيم از افرادي كه متهم هستند نام ببريم 
و اين به معناي پوشاندن مسئله نيست. مي گويند 
چرا نام بابك زنجاني را بيان كرديم كه بارها در اين 
خصوص توضيح دادم كه براساس قانون جديد آيين 
دادرسي كيفري اگر دادستان كل كشور تشخيص 
بدهد مي تواند به رئيس قوه قضائيه پيشنهاد كند 
و اگر رئيس دس��تگاه قضا اجازه دهد، نام فرد بيان 
مي شود. در خصوص بابك زنجاني اين روال طبق 

قانون انجام شد. 
وي در پايان در پاسخ به اينكه گفته مي شود دستگاه 
قضايي به پرونده آفتابه دزدها رس��يدگي مي كند، 
گفت: به جرئت مي توانم بگويم حداقل در سال هاي 
اخير پروند ه هايي كه رس��يدگي شده آفتابه دزدي 
نيست و اكنون ثروتمنداني كه تخلفاتي نيز انجام 
دادند و تخلف��ات آنها احراز ش��ده تحت تعقيب و 

رسيدگي قرار گرفتند.

اژه اي: حقوق و پاداش های نجومی باید برگردد
مي گويند اعتبار وام ازدواج ندارند اما به چند مسئول 1/5 ميليارد وام كم بهره دادند!

   چرا هر جا حمايت از متخلف است، نام زيباي شما مي درخشد؟!
روزنامه كيهان در خبري ويژه به موضع زيباكام در مورد 
حقوق هاي نجومي واكنش نش��ان داده اس��ت. صادق 
زيباكام مي گويد كه »ناگفته پيداست كه هدف از انتشار 
فيش هاي حقوقي مديران بانك ها و مديران دولتي، زمين زدن دولت روحاني است 
و عده اي مي خواهند بگويند مردم بدانيد در دولت تدبير و اميد، دولتي كه به آن رأي 
داده ايد در شرايطي كه بخش قابل توجهي از مردم و حقوق بگيران و بازنشسته ها 
حقوق كمي دريافت مي كنند و عده زيادي بيكار هستند و مردم مشكات زيادي 
دارند، به مديران ارشد دولت تدبير و اميد حقوق هاي 150 ميليوني پرداخت مي شود. 
اين برداشت اول اس��ت، بي اعتبار كردن كارگزاران دولت يازدهم نزد مردم، اما از 
واقعيت آنچ��ه در افكارعمومي رخ مي دهند، غافلند. ذهن جس��ت وجوگر س��راغ 
ريشه هاي ماجرا را مي گيرد تا دريابد اين حقوق و دستمزد امروز پرداخت مي شود 

يا از سالياني قبل كه دولت متبوع منتقدان فعلي بر سر كار بود.«
كيهان در ادامه مي نويسد: درباره اين تحليل اولاً بايد گفت كه آقاي زيباكام مرتكب 
نيت خواني و انگيزه خواني شده است، حال آنكه پاسخ نقد و پرسش را نمي توان با 
برچسب زدن به مغز و ذهن منتقد و پرسشگر داد و در واقع صورت مسئله را حذف 
كرد، ثانياً بايد پرسيد فارغ از نيت پرسشگران آيا ماجراي فيش هاي نجومي واقعيت 
دارد يا جعل پرسشگران است؟ ثالثاً س��نجاق كردن كوتاهي دولت فعلي به دولت 
سابق آيا مي تواند اصل صورت مسئله را به حاشيه ببرد؟ مگر تخلف سابق و لاحق 
دارد؟ رابعاً چرا امثال آقاي زيباكام به جاي اعتراض به اين رانت ها و تبعيض ها به 
نوعي موضع مي گيرند كه عماً ايجاد حاشيه امنيت براي متخلفان است؟ اين نكته 
از آن جهت مهم است كه آقاي زيباكام پس از اعدام مه آفريد خسروي )مفسد 3 

هزار ميلياردي( نيز مدعي شده بود وي كارآفرين نابغه و باهوش و بي گناه است. 
و بالاخره اينكه الزامي ندارد اين ماجرا به تخريب اعتبار دولت تمام شود، مگر اينكه 
دولتمردان نخواهند حس��اب دولت را از متخلفان و ويژه خواران جدا كنند و بدين 
ترتيب دولت را در موضع اتهام ببرند. در مقابل جديت و قاطعيت دولت در برخورد با 
متخلفان مي تواند اعتباري مضاعف براي دولت و دولتمردان باشد، البته اگر برخي 

رفاقت ها و انتساب ها و شراكت ها بگذارد. 
    

   فيش هايي فقط براي چند نفر يا براي همه؟!
وطن امروز مي نويسد: دومينوي فيش هاي حقوقي چند 
ده ميليوني مديران كه از بيمه مركزي آغاز شد و يك به 
يك ش��ركت هاي خودروس��ازي، بانك رفاه و صندوق 
توسعه ملي را درنورديد، اكنون به ش��ركت هاي زيرمجموعه وزارت نفت و سازمان 
مديريت و برنامه ريزي كشور رسيده اس��ت تا برخاف تصويرسازي هاي غيرواقعي 
دولت، اين گزاره را در افكار عمومي تقويت كند كه پرداخت هاي چند ده و بعضاً چند 
صد ميليوني نه تنها در گوش��ه اي و براي چند نفر اتفاق نيفتاده بلكه بخشي از رويه 
دولت است. درست در ايامي كه حسن روحاني در اظهارنظري قابل تأمل از رسانه ها 
به خاطر پرداختن به اقتصاد مقاومتي و بالا بردن انتظارات مردم گايه مي كرد، در 
كوي و برزن اين تصاوير فيش هاي حقوقي مديران دولتي بود كه انتقادات نسبت به 
عملكرد دولت در سال اقتصاد مقاومتي، اقدام و عمل را برانگيخت. يكي از عجيب ترين 
اين حقوق ها متعلق به سيدصفدر حسيني، رئيس صندوق توسعه ملي بود. به گزارش 
خبرگزاري ها، در بخشي از فيش حقوقي 57 ميليون توماني وي، رديفي براي اوقات 
فراغت فرزندان، خريد كتاب و ورزش نيز اختصاص يافته بود)!(. افشاي فيش هاي 
حقوقي نجومي مديران دولتي در فضاي عمومي جامعه، انتقادات مردم را نسبت به 

عملكرد دولت برانگيخت تا در نهايت دولت ناچار به پيگيري اين موضوع شود.

اين روزها ظاه��راً - از گفته هاي 

فرهادنظريانساماني
يادداشت

وزيران و مسئولان دولتي- دولت 
براي برجام به فكر چاره اي است 
تا چگونه بتواند با رن��گ و لعاب عمومي به دف��اع از آن بپردازد و 
نگذارد كه برجام را در كشور به قهقرا ببرند ولي تأسفبار است كه 
گفته شود حقيقتاً برجام در كشور رنگ باخته است و اثري از خود 
در معيشت مردم به جا نگذاشته تا دولت بتواند با استدلال قوي، 

آن را براي ملت به اثبات گذارد. 
دولت در ارتباط ب��ا برجام دچار يك خطاي محاس��باتي بزرگ 
شد و از روز اول شروع دولت، س��طح انتظارات ملت را از نتيجه 
مذاكرات به گونه اي بالا برد كه همه هوش و حواس مردم به پايان 
يافتن مذاكرات هس��ته اي و آغاز رفاهِ وعده داده ش��ده از سوي 
رئيس جمهور معطوف ش��ده بود، اما اين برجام، فرجام خوبي را 

براي تحقق وعده هاي دولت سپري نكرد. 
ش��ايد اگر دولت در دادن وعده ه��اي خود تا اين ح��د به اغراق 
نمي نشست و آن را يك مس��ئله عادي جلوه مي داد و انتظارات 
معقول از برجام را براي مردم از همان روز اول مشخص مي كرد 

امروز نياز به توجيه، فرافكني و تخريب نبود. 
دولت با استفاده از فرصت اوضاع نابسامان اقتصاد، توانست گوي 
سبقت را از رقباي خود بربايد ولي به يقين در »مردم شناسي« و 
»دشمن شناسي« دچار نقيصه هايي بود كه امروز اين نقيصه ها 

همچون دملي سر باز كرده است. 
اولاً دولت نبايد حافظه تاريخي ملت را كوتاه مي انگاشت، آن هم 
در عصري كه رسانه و آرشيو رس��انه اي در فضاي اينترنت، همه 

چيز را همچون لوحي مكتوب، محفوظ مي دارد و قابليت رجوع 
به آن سهل تر از آب خوردن است. 

دوماً دولت در تحليل رفتاري دشمن دچار غفلت شد و شايد اين 
اصل انقاب كه »امريكاي مس��تكبر دشمن شماره يك ماست« 
بس��يار كمرنگ ش��د. اين غفلت از اين باب بود كه شايد مرور و 
مطالعه تاريخي رفتار امريكا در مقابل ايران و س��اير كش��ورها، 
در تيم مشاوران و تئوريس��ين هاي دولت يازدهم كمتر رخ داده 
و شايد هم به خاطر دلبستگي بس��ياري از آنها كه تحصيلكرده 
امريكا هستند، چهره امريكا پاكيزه به نمايش گذارده شد و همين 
خطا و غفلت باعث ش��د كه نتيجه لازم و مورد انتظار از تاكتيك 
ديپلماسي به اصطاح حرفه اي دولت، حاصل نشود و شرمندگي 
از عدم تحقق وعده هاي اقتصادي داده ش��ده، كماكان بر جبين 
دولتمردان ما نهفته باشد. اما بررسي برجام نشان مي دهد هر چند 
ماحصلي در حوزه بهبود معيشت ملت نداشته است ولي داراي 
آثار و بركات بسيار ارزشمندي است كه امروز زمان آن است كه 

قدري به شرح آنها پرداخت. 
سؤال مهمي هميشه ذهن بسياري را درگير خود كرده است كه 
چرا رهبر معظ��م انقاب فرمان مذاكرات هس��ته اي را با عبارت 
معروف»نرمش قهرمانانه« به دول��ت يازدهم دادند در حالي كه 
نسخه بهبود معيشت مردم را در اقتصاد مقاومتي خاصه كرده 
بودند و هميشه هم از خوش��بين نبودن به مذاكرات صحبت در 

ميان بود؟
شايد اوايل آغاز اين بحث، ابهام فراوان از جواب دادن به اين سؤال 
در ذهن بس��ياري نهفته بود ولي حقيقتاً امروز با شفافيت تمام 
مي توان گفت كه اين فرمان رهبر معظ��م انقاب، داراي اهداف 
بسيار ارزش��مندي بود كه بركات و نتايج آن را به عينه مي توان 

مشاهد كرد. 
37 س��ال از پيروزي انقاب اس��امي مي گذرد و در گذر زمان، 
سياست هاي رسانه اي امريكا بر اين امر معطوف بوده است كه به 
كمك پياده نظام هاي داخلي خود، به تحريف، تضعيف و كمرنگ 
كردن اصول انقاب بپردازد. قدرت رسانه اي امريكا براي نسلي كه 
از انقاب و امام راحل)ره( تنها نامي شنيده يا در كتاب ها ديده اند، 
برنامه هاي فراواني را تنظيم كرده و بسياري از اين برنامه ها هم با 

همت ليبرال مسلك هاي داخلي به اثر نشسته است. 
اما به نظر نگارن��ده در اين برهه حس��اس تاريخي كه جبهه 
عظيم��ي از انقابيون خس��ته داخل��ي و معارض��ان انقاب 
اس��امي كمر به تحريف انقاب و كمرنگ كردن بس��ته اند، 
انقاب نياز به  پوست اندازي  داشت تا يك بار ديگر براي نسلي 
كه انقاب را نديده است، بسياري از واژگان و مفاهيم انقاب 

بازتعريف شود. 
گزاره اصولي»امريكا دش��من ش��ماره يك ماست« براي نسل 
جوان امروز كه تنها پس از يك نس��ل از انقاب روي كار آمده 

است، كم كم رو به فراموشي مي رفت و اين رقيق كردن اصول 
انقاب، ضرب��ه مهلكي بود كه ش��ايد كم كم انق��اب را به لبه 
پرتگاه نسل هاي آتي مي كش��اند و از اين رو بايد ميدان عملي 
براي بازتعريف مفاهيم اساسي انقاب به وجود مي آمد تا نقطه 
عطفي براي تغيير ادراك نسلي ايجاد شود و اين مهم را بايد در 
نتيجه برجام مشاهده كرد؛ برجامي كه ابتدا با شعار »ناجي« 
خطاب كردن امريكا پا به عرصه گذاشت و در فرجام خود، 
چهره واقعي امريكا را با همان خوي »بدعهدي«، »بدقولي«، 
»بدحسابي« و»دش��مني« براي نس��ل حاضر و نسل هاي 
بعدي به نمايش گذاش��ت و ب��ار ديگر مفهوم دش��مني را 
تعريف عملياتي كرد و از قبَِل اين برجام برخي از مسئولان 
كه در خاطرات خود نوش��ته اند اعتقادي به دشمني امريكا 
ندارند و هيچ گاه حاضر به بيان واژه و عبارت دشمن نيستند، 

معترفانه به دشمني و خصومت امريكا اذعان مي كنند. 
دولت يازدهم اما هنوز در كماي مسكوت ماندن نتايج اقتصادي 
برجام، به جايي نرس��يده اس��ت كه راهبرد خود را در جامعه به 
سمت علني كردن اين دستاورد پيش ببرد و هنوز ناشيانه بر طبل 
نتايج اقتصادي برجام مي كوبد كه مانن��د آب در هاون كوبيدن 
اس��ت و در اين يك س��ال باقي مانده از عمر دولت، حاصلي جز 
سير نزولي براي كاهش محبوبيت دولت به جا نخواهد گذاشت و 
شايسته آن است كه دولت دستاورد مهمي چون بازتعريف اصول 
انقاب را به نمايش گذاشته و اين بدعهدي و خصومت امريكا را 
با تمام وجود در ميان جامعه علني كند و امتياز ارزش��مندي به 

واسطه آن براي خود به دست آورد.

بدعهدی امريكا در آيينه برجام

هزينه 300 ميليوني اعطاي 
وام به پن�ج نف�ر از اعضاي 
يك صندوق، معادل اعطاي 
وام ازدواج 10 ميليون�ي ب�ه 
150 نفر اس�ت، اي�ن خلاف 
ع�دل و عدال�ت اجتماعي 
اس�ت. در اين زمين�ه قدم 
اول را باي�د دولت ب�ردارد 
و اگ�ر نياز به اص�لاح قانون 
اس�ت اين امر صورت گيرد

گزارشيک

مدي�ر روابط عموم�ي مجلس 
نماين�دگان  اس�كان  خب�ر 
مجلس در هتل هاي گرانقيمت 
را از اس�اس ك�ذب خوان�د. 
به گزارش ف��ارس، مهدي كيايي 
در جمع خبرنگاران خبر استقرار 
نمايندگان مجلس در هتل هاي 

گرانقيمت تهران را از اساس كذب خواند و گفت: هيچ نماينده اي 
در هتل استقال يا هتل هاي مشابه آن اقامت نداشته است. 

ب��ا هماهنگي ب��ا وزارت آم��وزش و پ��رورش، نماين��دگان در 
مهمانس��راهاي اين وزارتخان��ه و بعضاً ني��ز در هتل ها و ديگر 
مهمانسراهاي معمولي در نقاط مركزي يا پايين تر شهر ساكن 

شده اند كه هزينه هر شب اسكان در آنها بين 150 تا 200 هزار 
تومان است و اين خبر كه هر شب اقامت نمايندگان در هتل ها 

1/5 ميليون تومان هزينه دارد صحت ندارد.
وي با ذكر اين نكته ك��ه خبر اقامت نماين��دگان در هتل  هاي 
گرانقيمت مي تواند موجبات ناراحتي اف��كار عمومي را فراهم 
آورد، گفت: مجلس در اين مناسبات همواره كوشيده كه دقت 
لازم را داشته باش��د و با حداقل هزينه ها و صرفه جويي اسكان 
نمايندگان انجام شود. كيايي با سپاسگزاري از رسانه ها به جهت 
حساس��يت روي اينگونه موضوعات گفت: بهتر بود رس��انه ها 
ابتدا در مورد  صحت اين خبر از مسئولان اجرايي مجلس جويا 
مي شدند زيرا خبر مذكور در رسانه هاي داخلي و خارجي پژواك 

بدي داشته است.

خبر اسكان نمايندگان مجلس در هتل هاي گرانقيمت كذب است
فرمانده نيروي دريايي ارتش 
جمهوري اسلامي گفت: حضور 
در اقيانوس اطلس بر اس�اس 
قوانين و مق�ررات بين المللي 
در دس�تور كار برنامه ه�اي 
امس�ال اين نيرو ق�رار دارد. 
به گ��زارش مي��زان، دري��ادار 

حبيب الله سياري با اشاره به حضور ناوگروه 41 نيروي دريايي 
در خليج عدن، اظهار كرد: امنيت لازم براي كشتي هايي كه 
مورد حمايت ايران هستند برقرار اس��ت. حضور در اقيانوس 
اطلس بر اس��اس قوانين و مقررات بين المللي در دستور كار 

برنامه هاي امسال اين نيرو قرار دارد. 

وي با اش��اره به اينكه حض��ور در عرص��ه بين المللي نيازمند 
تجهيزات و امكانات به روز اس��ت، افزود: تمام تاش ما بر اين 
اس��ت كه عاوه برحضور مقتدرانه در دريا به لحاظ تجهيزات 
نيز عق��ب نمانده و در عرص��ه بين الملل حرف��ي براي گفتن 

داشته باشيم.
دريادار س��ياري به بومي بودن تمام تجهيزات نيروي دريايي 
در حال حاضر اش��اره و اظهار ك��رد: عاوه ب��ر تجهيزات در 
آموزش نيز خودكفا هستيم و نيروي انساني محور همه كارها 
در نيروي دريايي اس��ت. قبل از انقاب همه كاركنان نيروي 
دريايي در خارج از كش��ور تحصيل مي كردند اما امروز عاوه 
بر آموزش هاي تخصصي در داخل كشور، از ساير كشورها نيز 

پيشنهاداتي براي آموزش پرسنل آنها ارائه مي شود.

حضور در اقيانوس اطلس در برنامه امسال نيروي دريايي ارتش
کوتاه


